

نبذة تعريفية

الدكتورة عبير السلمي هي أستاذ مساعد في المحاسبة وحوكمة الشركات في جامعة نجران. وكانت عبير سابقاً مدرّساً مساعداً في كلية ساوثامبتون للأعمال بجامعة ساوثامبتون لأكثر من عامين. ويشرفها أن يتم اختيارها كأحد المرشحين النهائيين لجوائز نائب المستشار لعام 2023 في فئة دعم الاستدامة. على مر السنين، عملت عبير بشكل وثيق مع الصناعة في مجالات بحثها المتعلقة بإعداد التقارير البيئية وإعداد تقارير الاستدامة على المستوى الوطني والدولي. على سبيل المثال، عملت كمستشارة لشركة Stewart Signs (المملكة المتحدة) في مشروع حول إعداد تقارير الاستدامة (2022) والعديد من الشركات الأخرى في مختلف الصناعات في المملكة المتحدة وعلى المستوى الدولي. علاوة على ذلك، عملت عبير مع مركز الأبحاث في المحاسبة والمساءلة والحوكمة (CRAAG)، قسم المحاسبة، جامعة ساوثامبتون، في عام 2023 من خلال عقد ورش عمل وتدريب طلاب الدراسات العليا على كيفية إنتاج تقارير الاستدامة. عبير جزء من عدة لجان في جامعة نجران.

المؤهلات

- دكتوراه في المحاسبة والحوكمة وجودة المراجعة ، جامعة ساوثامبتون، بريطانيا، ٢٠٢٣.
- حاصلة على شهادة خبير الاستدامة المعتمد من الGRI، ٢٠٢٢.
- ماجستير في المحاسبة والمالية بتقدير ممتاز مع مرتبة الشرف الأولى، جامعة ساوثامبتون، ٢٠٢٠.
- بكالوريوس في المحاسبة، جامعة الملك عبدالعزيز، بتقدير ممتاز مع مرتبة الشرف الأولى، ٢٠١٣.
- دبلوم في اللغة الانجليزية، جامعة فلوريدا، جينزفيل، الولايات المتحدة الأمريكية، ممتاز، ٢٠١٥-٢٠١٦.

الإهتمامات البحثية

- جودة المراجعة
- حوكمة الشركات
- الاستدامة

النشر العلمي

- مراجع ومحكم للوراق العلمية المعروضة في مؤتمر AAEE الثالث المقام في جامعة ساوثامبتون، ٢٠٢٣.
- عرض ورقة علمية في مؤتمر المحاسبة الأوروبي EAA بعنوان "خصائص الرئيس التنفيذي وتأثيرها على جودة المراجعة"، ٢٠٢٢.

الأنشطة الأخرى

حاصلة على جائزة نائب رئيس الجامعة السنوية-جامعة ساوثامبتون (The annual Vice-Chancellor's Award) لعام 2023
في تقارير الاستدامة

Name: Abeer Sager Alsulami

Department: Accounting

Tel:

E-mail : asalsalami@nu.edu.sa

Web Site (Optional) :

Personal Picture

Professional Summary

Dr. Abeer Alsulami is an Assistant Professor of Accounting and Corporate Governance at Najran University since 2018. Abeer was previously a teaching assistant at Southampton Business School, the University of Southampton, for over two years. She is honored to be selected as a finalist for the Vice-Chancellor's Awards 2023 in the Supporting Sustainability category. Over the years, Abeer has worked closely with the industry in her research areas of environmental reporting and sustainability reporting nationally and internationally. For example, she has consulted for Stewart Signs (U.K.) on a project on sustainability reporting (2022) and several other companies in different industries in the U.K. and internationally. Furthermore, Abeer worked with the Centre for Research in Accounting, Accountability, and Governance (CRAAG), Department of Accounting, University of Southampton, in 2023 by holding workshops and training its graduate students on how to produce sustainability reports. Abeer is part of several committees at Najran University.

Qualifications

- PhD in Accounting, Governance and Audit Quality, University of Southampton, Britain, 2023.
- GRI Certified Sustainability Expert Certificate, 2022.
- Master's in Accounting and Finance, with distinction and first-class honors, University of Southampton, 2020.
- Bachelor's degree in Accounting, King Abdulaziz University, with an excellent grade and first-class honors, 2013.
- Diploma in English Language, University of Florida, Gainesville, USA, excellent, 2015-2016.

Research Interests

Corporate governance

Audit Quality

Sustainability

Publications

Reviewer and Chair of presented papers at the third AAEE conference held at the University of Southampton, 2023.

Presenter of a paper at the EAA European Accounting Conference entitled "CEO Characteristics and Their Impact on Audit Quality," 2022

Other Activities

selected as a finalist for the Vice-Chancellor's Awards 2023 in the Supporting Sustainability category